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Z Á P I S N I C A

zo zasadnutia komisie MsZ pre školstvo, kultúru, mládež a šport zo dňa 11.2.2015

Prítomní: Podľa prezenčnej listiny

P r o g r a m:

1. Otvorenie
2. Návrh schválenia dotácií pre športové kluby mesta
3. Návrh zmluvy na prevádzku športového areálu na štadióne s MŠA, s. r. o.
4. Kultúrno-spoločenské podujatia organizované DK Javorina a MsÚ – zrealizované i 

pripravované
5. Informácie riaditeľov škôl a školských zariadení 
6. Žiadosť o udelenie čestného občianstva – Doc. MUDr. Peter Hnilica, CSc.
7. Rôzne
8. Záver

K   p r i e b e h u  r o k o v a n i a :

1. Otvorenie
Zasadnutie otvorila predsedníčka komisie p. Zigová o 15.30 hod. Privítala prítomných 
a oboznámila ich s programom stretnutia. Požiadala jednotlivých členov komisie, aby sa 
v krátkosti predstavili ostatným členom komisie. 

2. Návrh schválenia dotácií pre športové kluby mesta
p. Boorová: Z dôvodu transparentnosti a prehľadnosti financovania športu v meste Stará Turá 
bolo MsZ Stará Turá schválené VZN č. 5/2013 – Nar. o dotáciách na podporu športu v meste 
Stará Turá z rozpočtu mesta a z neverejných zdrojov od sponzorov. Na základe vyššie uvedeného 
VZN  predložili žiadatelia svoje žiadosti písomnou formou na obdobie od 1.9.2014 do 31.8.2015.

Výpočet bodového hodnotenia každého žiadateľa uskutočnila dozorná rada pre grantový systém 
na podporu športu ešte v auguste 2014 po predložení žiadostí. V žiadostiach dozorná rada 
zohľadňovala kvantitatívne a kvalitatívne ukazovatele. Na základe výpočtu bodového 
a percentuálneho hodnotenia boli následne rozdeľované finančné prostriedky na 1. časť sezóny 
2014/2015.
Nová dozorná rada na svojom zasadnutí dňa 29. januára 2015 zhodnotila, že súčasné 
rozdeľovanie dotácií je zbytočne viacstupňové a členovia dozornej rady by toto rozdeľovanie 
nechali na členov Komisie MsZ pre školstvo, kultúru, mládež a šport. 
V súčasnosti však podľa platného VZN č. 5/2013 a podľa platných žiadostí odovzdaných klubmi 
ešte v júni 2014 pristúpila k rozdeleniu dotácie na 2. časť sezóny 2014/2015:
Čiastka určená na prerozdelenie v 2. časti sezóny 2014/2015 bola  14 000,00 €. Z toho 80% 
prostriedkov sa použije na podporu športovej aktivity mládeže vo vybraných kluboch podľa 
kvantitatívnych ukazovateľov. 20% prostriedkov sa použije na zvýšenie kvality športovej 
reprezentácie mesta v jednotlivých kluboch  podľa kvalitatívnych ukazovateľov. Bodové 
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hodnotenia žiadateľov, ktoré predložila tajomníčka dozornej rady, zostávajú rovnaké ako pri 
rozdeľovaní prostriedkov na 1. časť sezóny 2014/2015. 
Dotácia pre klub celkom:
Mestský futbalový klub                      3 371,20 € (žiadajú na 2. polr. 11 108,50 €)
Mestský kolkársky klub 1 012,20 € (žiadajú na 2. polr. 2 717,50 €)
Wu-shu centrum Stará Turá              2 741,20 € (žiadajú na 2. polr. 1 525 €)
Mestský basketbalový klub                       6 225,80 € (žiadajú na 2. polr. 5 000 €)
Stolnotenisový klub Stará Turá             649,60 € (žiadajú na 2. polr. 1 500 €)
Spolu: 11 558,00 € (zostatok z 14 000,00 € = 2 442,00 €)

Pridelené dotácie nespĺňajú požiadavky všetkých žiadateľov na 2. časť sezóny 2014/2015. Wu-
shu centrum Stará Turá žiadalo na 2. časť sezóny dotáciu vo výške 1 525 €. Dotáciu bude klubu 
pridelená v tejto výške. Mestský basketbalový klub Stará Turá žiadal na 2. časť sezóny dotáciu 
vo výške 5 000 €. Dotácia bude klubu pridelená v tejto výške. Požiadavky Mestského 
futbalového klubu, Mestského kolkárskeho klubu Stará Turá a Mestského stolnotenisového klubu 
neboli splnené úplne pre nedostatočnú výšku finančných prostriedkov určených na rozdelenie 
a nedostatočný počet bodov. 
Nerozdelená časť prostriedkov Wushu centra Stará Turá, Mestského basketbalového klubu Stará 
Turá vo výške 2 442,00 € by mala byť na základe odporúčania dozornej rady rozdelená medzi 
kluby a organizácie, venujúce sa vo voľnom čase deťom a mládeži podľa VZN č. 2/2014 Nar. o 
poskytovaní dotácií z rozpočtu mesta Stará Turá. Toto rozdelenie necháva dozorná rada na 
zvážení primátorke mesta a členom komisie.
p. Krištofíková: Myslím si, že by bolo vhodné zaradiť medzi žiadateľov o dotácie i dobrovoľné 
hasičské zbory Topolecká a Drgoňova Dolina, ktoré sa venujú deťom a mládeži.
p. Zigová: VZN je postavené tak, že sa hodnotí kvantita i kvalita. Niektoré kluby, združenia však 
nie sú v súťažiach ani ligách, ale venujú sa deťom a vypĺňajú ich voľný čas. Takéto združenia 
a kluby sú znevýhodnené a o dotáciu požiadať nemôžu. Sú to napríklad turisti, cykloturisti či 
rybári. 
p. Boorová: Dozorná rada odporúčala, aby sa zjednodušila žiadosť o dotáciu pre športové kluby, 
aby samotná dozorná rada skončila svoju činnosť a o dotáciách rozhodovala komisia. Taktiež 
diskutovali o zmene VZN č. 5/2013. Je na členoch komisie, aby dávali návrhy na zmenu tohto 
VZN. Body sa môžu rozdeľovať napríklad podľa počtu členov – detí a mládeže v kluboch. 
p. Zigová: Komisia by mala odporučiť, akým spôsobom sa rozdelí suma 2 442 €, ktorá zostala pri 
rozdeľovaní dotácií jednotlivým klubom. Máte nejaké návrhy?
p. Tepličková: Ja navrhujem, aby sa tieto peniaze rozdelili formou dotácie na projekty. Mesto 
môže vyhlásiť výzvu na predkladanie projektov, podobne ako nadácia ŽIVOT, ale pôjde 
o projekty športového charakteru. Projekt by mal byť robený na určitú akciu, súťaž, turnaj a mal 
by sa určiť limit, koľko peňazí je možné získať na jeden takýto projekt. Treba tiež určiť presné 
náležitosti, čo by mal projekt  obsahovať.
p. Minarech: Ja si osobne myslím, že napríklad rybári by nemali dostávať dotáciu, ktorá je určená 
pre šport. Rybári s deťmi nešportujú, robia možno brigády okolo Dubníka, ale k pohybu deti 
nevedú. 
p. Krištofíková: Rybárom je možné dať finančnú dotáciu inou formou, mimo tohto balíka peňazí. 
p. Čepela: Určite by bolo dobré, ak by sme dostali nejaký vzor takéhoto projektu, aby sme vedeli,
ako máme projekt vypracovať.
p. Krištofíková: Jednotlivé projekty môže potom posudzovať komisia a vybrať tie najlepšie.
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p. Zigová: Pripravíme manuál, podľa ktorého môžu kluby, združenia postupovať pri predkladaní 
projektu.
p. Slezáček: V súčasnosti je to tak, že väčšie kluby získavajú peniaze formou dotácie a menšie 
kluby nie. Výborné podujatia ako je Podjavorinská 50ka či rôzne turnaje aj so zahraničnou 
účasťou zostávajú nepodporené. I na tieto by mohla smerovať dotácia.
p. Boorová: Ak členovia nesúhlasia so znením VZN č. 5/2013, môžeme ho zmeniť. Pošlem ho 
členom emailom a môžu k nemu dávať svoje pripomienky.

3. Návrh zmluvy na prevádzku športového areálu na štadióne s MŠA, s. r. o.
p. Boorová: Prevádzkovanie budovy športovej haly, kolkárne, futbalového ihriska a tribúny 
v športovom areáli na štadióne zabezpečuje od r. 2014 vlastník budov, spoločnosť MŠA Stará 
Turá, s. r. o.  Mesto Stará Turá i v minulom roku prispelo ako spoluvlastník spoločnosti MŠA 
Stará Turá, s. r. o. na prevádzku športových objektov v areáli na štadióne v Starej Turej ako
podporu na rozvoj športového vyžitia obyvateľov mesta Stará Turá. Prispieva prostredníctvom 
zmluvy o poskytnutí dotácie, ktorej návrh Vám predkladáme. 

Aj v roku 2015 sú v programovom rozpočte naplánované finančné prostriedky vo forme dotácie 
na prevádzku športového areálu na štadióne. Dotácia bude na základe zmluvy s MŠA, s. r. o.  
použitá výhradne na úhradu nákladov na spotrebované energie, na úhradu poplatkov za 
komunálne odpady v športovom areáli na štadióne v Starej Turej, v priestoroch, ktoré slúžia 
športovým klubom pôsobiacim v meste Stará Turá a občanom Starej Turej na športové aktivity 
a neslúžia na podnikateľskú činnosť a v poslednom rade na úhradu opráv a údržbu budov 
v športovom areáli, ktoré slúžia športovým klubom pôsobiacim v meste Stará Turá a občanom 
Starej turej na športové aktivity. Spoločnosť MŠA, s. r. o. tým zabezpečí prevádzku športového 
areálu pre potreby občanov mesta. 
p. Slezáček: V článku IV. Odsek 2 a 4 je napísané, že sa doklady o úhradách platieb predkladajú 
mesačne, do 15. dňa nasledujúceho mesiaca. Treba tu však doplniť, že okrem mesiaca december, 
pretože je to v rozpore s odsekom 1 čl. III., kde je napísané, že sa musí celá dotácia vyúčtovať do 
konca decembra 2015.
p. Boorová: Túto chybu v návrhu zmluvy opravíme.

4. Kultúrno-spoločenské podujatia organizované DK Javorina a MsÚ –
zrealizované i pripravované

p. Adámková: Čo sa týka kultúry, január býva v Dome kultúry Javorina takým hluchším 
mesiacom. Ľudia sú po Vianociach vyprahnutí, majú menej peňazí a nebažia veľmi po kultúre. 
Od nového roka sme zrealizovali v DKJ tieto akcie: 20.1. – darovanie krvi s Národnou 
transfúznou stanicou SR. Túto akciu robíme 2 - 3krát do roka, tentokrát bola zameraná na 
jedného mladého chlapca, ktorý potreboval krv. Krv prišlo darovať 44 ľudí, nakoniec ju vzali 42 
z nich. 23.1. sme mali vo veľkej sále Slávnostné ukončenie projektu Zachovanie tradičných 
remesiel v St. Turej a Kunoviciach. Projekt sa realizoval od augusta minulého roka do januára 
tohto roka. Premietal sa film, ktorý sa nakrúcal počas projektu, vo vestibule bola výstava 
fotografií z podujatí projektu a tiež výstava krojov – staroturianskeho i kunovického. Dňa 25.1. 
sme mali v DKJ skupinu Progres a jej hostí. Tento koncert bol beznádejne vypredaný. 7.2. sme 
mali žonglérske vystúpenie, ktoré nemalo veľký úspech, bolo málo divákov, účinkujúci boli len 
dvaja. V tento deň sa na Papradi uskutočnil i Kopaničiarsky ples, ktorý bol tiež vypredaný. 
Návštevníci i organizátori boli spokojní. Čo sa týka kurzov – prebehla Malá rezbárska škola 
a Kurz spoločenských tancov. Tance budú pokračovať aj ďalej. Od februára u nás začne aj kurz 
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španielčiny. Na 12.2. máme naplánovanú besedu so spisovateľom Pavlom Baričákom. 23.2. sa 
uskutoční koncert Dua Yamaha, ktorí sú tiež populárni z TV stanice Šláger. Pre mladších sme 
pripravili divadelnú komédiu Mandarínková izba, ktorá sa uskutoční 6.3. Pripravujeme kurzy 
pletenia z pedigu, drôtkovania a výrobu šperkov z Fima. Na 27.3. máme naplánovaný 
veľkonočný trh spojený s Vítaním jari a s burzou kníh. V tento deň sa uskutoční aj Výstava 
výtvarných prác z výtvarnej súťaže Stará Turá – naše mesto, ktorú sme vyhlásili spoločne so 
ZUŠ. Od začiatku roka sme podali 6 projektov – 5krát na Ministerstvo kultúry, 1krát cez 
Trenčiansku nadáciu. Veríme, že niektoré z projektov budú úspešné a získame dotáciu. 

5. Informácie riaditeľov škôl a školských zariadení 
ZŠ Stará Turá
p. Koštialová: Skončil sa nám prvý polrok, takže sme žili klasifikáciou, hodnotili sme prospech 
i správanie. Veľmi nás potešilo, že sa zlepšuje správanie detí. Tento polrok bolo len 9 pokarhaní 
riaditeľkou školy a len jedna znížená známka na 2. stupeň. Zhoršil sa však prospech detí. 
Postupne sa nám zvyšuje počet detí, ktoré sú integrované z niektorých predmetov. Je dobré, že 
máme v škole špeciálneho pedagóga a psychologičku a veľmi nám pomáhajú aj 3 asistentky pre 
žiakov. Čo sa týka úspechov, žiaci sa zúčastnili celoslovenskej súťaže ZENIT. Naši žiaci 
spoločne so žiakmi SOŠ St. Turá vytvorili tento rok tri kombinované súťažné družstva pre 
kategórie: základy strojárstva - ručné obrábanie, robotika a tvorba web stránok.  V kategórii 
tvorba web stránok nás reprezentoval Ivo Durec, žiak 8. D triedy a Martin Štefek, študent SOŠ. 
V tejto kategórii sme napriek silnej konkurencií získali pekné 3. miesto. Veľká vďaka patrí 
učiteľom i žiakov za reprezentáciu. Ďalej sme sa zúčastnili súťaží a olympiád: na súťaží 
v biológií sme získali skvelé 1. a 2. miesto na okresnom kole, takisto na okresnom kole 
v geografii sme mali 10 úspešných riešiteľov, 3 postúpili do krajského kola. V anglickej 
olympiáde sme získali 2. miesto v okrese. Minulý týždeň sa u nás uskutočnil zápis detí do 1. 
ročníka ZŠ. Zapísaných bolo 105 detí, 18 detí je ešte takých rozporuplných, je možné, že z nich 
vytvoríme prípravný ročník. V prípravnom ročníku by mali aj logopédiu na hodinách, vyučovala 
by to špeciálna pedagogička. Nebudeme mať nultý ročník, pretože na nultý ročník sú rôzne 
požiadavky, ktoré by boli ťažko plniteľné. Pripravujeme okresnú súťaž Rozprávkové vretienko, 
deti sú práve teraz aj na lyžiarskom výcviku, darí sa nám dobre a máme výborných učiteľov. 
CVČ Stará Turá
p. Tepličková: V CVČ pracujú 3 pedagogickí zamestnanci na plný úväzok a 3 externí pracovníci. 
Otvorili sme 20 záujmových krúžkov, za 1. polrok máme evidovaných 250 členov. CVČ má 
veľmi širokú klientelu, deti, mládež aj dospelých, ale gro tvoria deti. Venujeme sa trom hlavným 
oblastiam – pravidelnej krúžkovej činnosti, nepravidelnej činnosti a výukovým programom. 
V rámci nepravidelných činností budeme mať napríklad teraz majtrovstvá ZŠ v rôznych 
disciplínach, bude to už 10. ročník. V januári sme mali napríklad snehovú show, kde sa 
zúčastnilo množstvo detí. V rámci výúkových programov sa venujeme pohybu, 
enviromentálnycm témam a správaniu detí a mládeže. Pripravujeme i Deň Zeme či Program ku 
Dňu detí. Počas všetkých prázdnin sa snažíme pre deti pripravovať činnosti. Cez leto budeme 
opäť realizovať prímestský tábor. Takisto ako p. riaditeľka ZŠ, musím pochváliť správanie detí. 
Je vidieť, že sa mení generácia rodičov aj detí. Rodičia sa viacej začínajú zaujímať o deti, vedia, 
že záujmová činnosť je pre deti dôležitá. Rodičia začali s nami spolupracovať. 
p. Krištofíková: Je to určite i tým, že robíte činnosti pre všetky vekové kategórie.
p. Tepličková: Áno a postupne k nám prichádzajú ako dospelí tí, ktorí k nám chodili ako deti, 
dnes však už so svojimi deťmi.
MŠ Stará Turá
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p. Hučková: Takisto sme prešli polročným hodnotením. Materská škola má kvalitných učiteľov, 
maličkí sú socializovaní, kolektívni. V predškoláckych triedach idú p. učiteľky s deťmi už do 
finiša, pripravujú sa na prechod do školy. S väčšinou detí sú p. učiteľky spokojné, zopár bude asi 
mať odklad alebo pôjde do prípravného ročníka. Niekedy rodičia nesúhlasia, aby deti mali 
odklad, sú radšej ak dieťa ide do školy. V termíne od 23. do 25. februára budeme mať i my zápis 
detí do MŠ. Neviem zatiaľ povedať, koľko detí nám na zápis príde, verím, že všetkým rodičom
budeme môcť vyhovieť. Prihlášky sú dostupné v škôlke i na internete. Včera a dnes sme mali pre 
záujemcov deň otvorených dverí. V súčasnosti máme v MŠ karnevalový týždeň, pripravujeme sa 
už aj na veľkonočné aktivity s deťmi. Rozpracované sú aj projekty z Nadácie ŽIVOT, na konci 
roka budeme mať školu v prírode. S deťmi však realizujeme aj veľa menších akcií. 
ZUŠ Stará Turá
p. Lacová: Január bol aj u nás mesiacom, kedy sme sa venovali klasifikácií. Počas prvého polroka 
sme mali množstvo akcií a žiaci ZUŠ získali veľa ocenení. Vo výtvarnom odbore 14 
medzinárodných, 8 celoslovenských ocenení, v hudobnom odbore 3. miesto v celoslovenskej 
súťaži Čarovná flauta, v tanečnom odbore 3 ocenenia – 1. miesto v Gbeloch, 2. a 3. miesto 
v Bratislave. Pre žiakov TO sme zorganizovali vďaka nadácií ŽIVOT tanečné sústredenie na 
Dubníku s lektorom so Senice, žiaci VO mohli zase navštíviť SOŠ Sklársku na Deň otvorených 
dverí v Lednických Rovniach. Žiaci dychového oddelenia boli na verejnom koncerte v MsKs 
v NMnV. Pre rodičov a žiakov sme zorganizovali zájazd do predvianočnej Viedne. Pre 
zamestnancov zájazd na muzikál Rómeo a Júlia, zúčastnili sme sa aj vystúpenia skupiny Fragile 
v DK Javorina. Pre verejnosť sme pripravili 35 akcií – triedne besiedky, verejné koncerty v ZUŠ, 
tvorivé dielne na rôznych podujatiach, vystúpenia pre firmy, MsÚ. Chcela by som vyzdvihnúť 
prácu všetkých mojich kolegov, tieto výsledky sú možné len vďaka spoločnej spolupráci. 
Častokrát pracujú i na úkor svojho voľného času. Na 21.4. pripravujeme deň otvorených dverí 
pre predškolákov z MŠ, 22.4. deň otvorených dverí pre verejnosť, 23.4. prijímacie talentové 
skúšky do ZUŠ od 13.00 do 17.00 hodiny. Nový školský vzdelávací program nariaďuje pre ZUŠ 
povinné materiálne vybavenie učební. Neustále sa snažíme skvalitňovať vyučovanie 
zabezpečovaním nových pomôcok. Napríklad tanečný odbor má baletnú miestnosť s piánom, 
zrkadlami, baletnými tyčami. Radi by sme zakúpili aj baletné špičky a sukne. Sústreďujeme 
pozornosť aj na literárno-dramatický odbor, ktorý mával len 13 detí. Zakladáme v ňom predmet 
vodenie bábok a bábkoherectvo, za podpory sponzorov a TN nadácie si dávame vyrábať originál 
marionety. Bábkohra má potenciál pre MŠ. Od 3. ročníka je povinnosťou žiaka HO navštevovať 
súborovú hru. Rozšírili sme možnosti žiakom, ktorí si mohli vybrať či budú chodiť na komornú 
hru svojho učiteľa, na orchester p. uč. Bodnárovej alebo ľudovú hudbu Turanček s p. Stískalom. 
Budúci rok chceme poskytnúť aj zborový spev. 
p. Zigová: Pani riaditeľka a aké súbory v súčasnosti u Vás fungujú?
p. Lacová: V súčasnosti u nás funguje Turanček, ktorý vedie p. Stískal a orchester s p. 
Bodnárovou. Ten má najmä sláčikové nástroje. Pod ZUŠkou funguje aj Poľun. 
p. Zigová: Pri tejto príležitosti som sa chcela opýtať kto bude tento rok robiť program ku Dňu 
matiek.
p. Lacová: Tento rok robíme program my, už máme rozdelené úlohy a sme dohodnutí aj 
s ostatnými riaditeľkami – MŠ, ZŠ. 

Informácie o športových kluboch:
MFK Stará Turá
p. Krč: Čo sa týka noviniek MFK Stará Turá, na začiatok by som sa rád poďakoval p. 
Bajjaniovej, že nám pomohla zorganizovať besedu s futbalistom Tomášom Malecom. Umožnila 
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deťom vidieť výborného slovenského futbalistu, ktorý je úspešný v zahraničnom klube i v 
rezprezentácií. V deťoch to vyvolalo nadšenie a motivovalo ich to k lepším výkonom. V rámci 
činnosti klubu sa začala zimná príprava. Žiaľ, opäť musím skonštatovať, že nemáme kde 
trénovať. Deti máme zatiaľ aspoň v telocvičniach, priestor nám poskytla ZŠ i MŠA na štadióne. 
Potrebovali by sme ale umelú trávu, za ktorú už dlhšie bojujeme. Bez tohto tréningového ihriska 
je to veľmi problém. Pre mužov musíme platiť prenájom umelej trávy v NMnV  a MY, stojí nás 
to veľké finančné prostriedky. So žiakmi sme sa zúčastnili turnaja vo Svinnej, získali sme 
výborné 3. miesto. Máme rozlánované aj ďalšie turnaje, ale uvidíme, ktoré sa uskutočnia. My 
turnaje robiť nemôžeme, nakoľko nemáme takú veľkú halu. Veľký problém máme 
s dorastencami, tu nám končia tréneri. Uvidíme ako to bude pokračovať. V posledných dňoch 
vzniklo aj nešťastné nedorozumenie, kedy sme potrebovali odhrnúť tréningové ihrisko na 
štadióne, ale nebolo to v tomto období možné.
p. Halinárová: Počas snehovej kalamity vznikla situácie, kedy sa nám ľudia sťažovali, že nie sú 
odhrhnuté cesty, chodníky v meste i v mestských častiach. Žiaľ, máme 84 km ciest, čo je 
napríklad v porovnaní s NMnv, kde majú 24 km ciest, veľmi veľa. TSST sa snažili, no pri takej 
dĺžke ciest a chodníkov bol problém odhŕňať sneh všade k spokojnosti občanov. Pri snehovej 
kalamite sú prednejšie cesty autobusových liniek alebo napríklad cesta na polikliniku ako 
futbalové ihrisko. Nechcem si TSST zastávať, ale naozaj mohli zvládnuť len toľko, koľko mali 
strojov a pracovníkov.
p. Zigová: V tomto čase boli na cintoríne i dva veľké pohreby a bolo potrebné odhrnúť túto časť 
mesta.
p. Krč: My to samozrejme chápeme, že tréningové ihrisko musí počkať, keď ide o takúto 
kalamitu. Naši tréneri sa snažia robiť si svoju prácu dobre. Treba vyzdvihnúť ich činnosť 
s deťmi. Čo nás však trápi sú peniaze. Ak sa nám nepodarí nájsť sponzorov, je možné, že do 
konca júna tohto roku sa náš klub rozpadne, pretože nebudeme mať peniaze na jeho chod.
p. Halinárová: Futbal je žiaľ hlavne o peniazoch. Aj vo väčších mestách majú problém 
s financovaním futbalových klubov. Chcela by som vyzdvihnúť p. Krča, že zostal pri futbale 
i v tejto ťažkej dobe a že pristupuje zodpovedne k celej situácií okolo klubu.
p. Krč: Bol by som rád, ak by bolo možné urobiť stretnutie futbalového klubu a učiteľov 
telocviku. Aby sme sa spoločne snažili osloviť deti v ZŠ.
p. Koštialová: Do 6. ročníka deti navštevujú krúžky a aj iné záujmové činnosti s radosťou. Potom 
začína vznikať problém. Deti sa dostávajú do puberty, ich záujem klesá a mnohokrát nepomáhajú 
ani rodičia, ktorí deťom nedohovoria, aby so športom či krúžkom neskončili.
p. Bajjaniová: Problémom je aj to, že sa znižujú fyzické zdatnosti detí. 
p. Krč: Preto sú dobré besedy, ako bola tá s Tomášom Malecom. Deti videli, kam sa dostane 
človek, ktorý má ctižiadostivosť a ide za svojim snom. Budem sa snažiť deti pritiahnuť čo najviac 
k futbalu. Chceli by sme, aby deti mohli ísť cez leto opäť na medzinárodný turnaj niekde mimo 
Slovenska, aby si vyskúšali aj hranie v zahraničí. 
MBK Stará Turá
p. Minarech: V súčasnosti sa naše družstvá postupne dostávajú do 2. časti súťaže – nadstavbovej, 
kde už sa môžu družstvá zúčastniť finálových turnajov. V súťaži máme 5 družtiev: Staršie mini, 
kde je asi 15-17 detí, ale v širšom vekovom rozhraní. Mladšie žiačky, ktoré už postúpili do 
finálových zápasov. Kadetky, ktoré hrajú dnes zápas, v ktorom sa rozhodne, či postúpia do 
nadstavbovej časti, juniorky, ktoré majú našliapnuté na titul a najstaršie dievčatá, ktoré skončili 
v oblasti Západ na 2. mieste. Našim veľkým úspechom bol turnaj vo švédskom Lunde. Priniesli 
sme odtiaľ tri poháre – za 1., 2. Aj 3. miesto. Je to naozaj veľký medzinárodný turnaj, ktorého sa 
zúčastnilo 331 družstiev.
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Čo nás trápi, je fakt, že ubúda detí, ktoré majú záujem o basketbal. Tak ako futbalisti, ani my to 
nevidíme ružovo do budúcnosti. Keď nám zmaturujú juniorky, nevieme, ako to pôjde ďalej. 
V jeseni sme robili nábor v materskej škole, prihlásilo sa nám málo detí. Chcel by som touto 
cestou poprosiť o spoluprácu ZŠ aj MŠ, aby basketbal v Starej Turej neskončil. Keď sme robili 
nábor, bolo vidieť, že deti sú nadšené, ale mali sme pocit, že ich odhovorili rodičia. 
p. Hučková: Možno by bolo dobré, aby ste robili nábor aj pre rodičov. Na začiatku roka máme 
plenárne rodičovské združenie, kde sú všetci rodičia. Tu by ste mohli urobiť nábor pre basketbal. 
p. Minarech: Skúšali sme aj to, ešte keď bola v MŠ predošlá p. riaditeľka.
KST Stará Turá
p. Čepela: Akcie Klubu slovenských turistov Stará Turá a Cykloklubu Stará Turá sú otvorené 
voľne pre verejnosť. Z najväčších akcií, ktoré organizujeme, je to Podjavorinská 50ka, triatlon 
a Pamätníkmi Bielych Karpát. Podjavorinská 50ka má už pekných 30 rokov. V rámci 
cykloturistických podujatí mávame rôzne akcie, ktoré sú vopred naplánované a tiež sú voľne 
prístupné verejnosti. Kto má chuť, môže sa zapojiť. Problémom je to, že na akcie už chodia po 
väčšinou seniori alebo ľudia v staršom veku. Chodí veľmi málo mladších ľudí. Jedine 
Podjavorinská 50ka pritiahne ľudí rôznych vekových kategórií. Pri OD BILLA máme aj vývesnú 
tabulu, kde pravidelne informujeme o akciách, ktoré poriadame, snažíme sa ich propagovať ako 
sa dá.
p. Boorová: Akcie KST sú uverejnené aj v Kalendári podujatí mesta na r. 2015, plagáty k akciám 
dávame pravidelne aj do Staroturianskeho spravodajcu a na stránku mesta.
Združenie tenistov Oskoruša
p. Slezáček: Ja musím vyzdvihnúť vynikajúcu spoluprácu so ZŠ, kde teraz počas zimy trénujeme. 
Máme jedného trénera, ale čoskoro budeme mať ďalšieho nového. Počas celej zimy trénujeme 
v telocvični, hrať môžeme vonku až cez leto. 

6. Žiadosť o udelenie čestného občianstva – Doc. MUDr. Peter Hnilica, CSc.
p. Zigová: Na základe žiadosti pána Ing. Rumánka predkladáme na rokovanie komisie Žiadosť 
o udelenie čestného občianstva – Doc. MUDr. Peter Hnilica, CSc. Žiadosť ste dostali 
v elektronickej forme.
p. Krištofíková: Mne meno pána Hnilicu nič nepovedalo. Keď som si prečítala žiadosť p. 
Rumánka, nebolo mi z nej jasné, čo tento pán vykonal pre naše mesto. Prečítala som si, že je 
lekár, ale myslím si, že lekár má povinnosť liečiť ľudí, takže za liečenie by mu čestné občianstvo 
udelené nemalo byť.
p. Slezáček: Ja by som rád doplnil informácie o tomto človeku. Pred 5 rokmi získal titul 
Významná osobnosť Podjavoriny, ktorú udeľujú Mesto Nové Mesto nad Váhom v spolupráci 
s Klubom podjavorinských rodákov v Bratislave, pobočkou klubu v Novom Meste nad Váhom 
a Občianskym združením Javor v Novom Meste nad Váhom. Je to lekár svetového významu, 
jeho otec mal krčmu v Starej turej. Je to skromný a pracovitý človek, pomáhal a pomáha 
Staroturancom, je úžasný lokálpatriot. Myslím si, že aj ocenenie Osobnosť Podjavoriny 
napovedá, že je naozaj osobnosťou aj pre naše mesto. 
p. Halinárová: Pán Hnilica liečil obyvateľov Starej Turej, ale aj sa staral o ľudí, ktorí boli sami. 
Veľa ľuďom pomohol. Jeho zdravotná starostlivosť spočívala nielen v klasickom liečení, ale 
vyhľadával pre Staroturancov aj špecifickú zdravotnú starostlivosť. Hlavne staršia generácia si ho 
váži a ja tiež. Udeľovali sme čestné občianstva už mnohých ľuďom a niektorí z nich sa sem určite 
nevracajú tak často ako pán Hnilica. Pomáha ľuďom i dnes na kopaniciach. 
p. Zigová: Rodákov – Staroturancov, ktorí niečo dokázali, by sme si mali vážiť. Bolo by to veľké 
gesto, oceniť si človeka, ktorý sa hrdo hlási k svojim koreňom v Starej Turej. 
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p. Solovič: Aj ja odporúčam, aby sme tohto človeka navrhli na čestného občana mesta. Takýchto 
ľudí si treba vážiť.
p. Minarech: Ja som sa z toho textu od p. Rumánka nedozvedel nič o jeho práci pre St. Turú, je 
tam písané najmä o jeho detstve.
p. Zigová: Udelenie čestného občianstva navrhli pán Rumánek a pani Peprníková, ja mám jeho
životopis i v skrátenej forme: Pán Peter Hnilica, významný slovenský endokrinológ sa narodil 
v Starej Turej 4.4.1935. Študoval na gymnáziách v NMnV a v TN. Rok pracoval ako plánovač 
v podniku PREMA Stará Turá. V rokoch 1954-1960 absolvoval štúdium lekárstva na Lekárskej 
fakulte Univerzity Palackého vo Olomouci. Po ukončení štúdia najskôr pracoval ako sekundárny 
lekár OÚNZ v Trenčíne, v rokoch 1965-2001 najskôr 2 roky ako odborný asistent Katedry 
vnútorného lekárstva na Inštitúte pre ďalšie vzdelávanie lekárov v Trenčíne, neskôr v Bratislave, 
a v rokoch 1992-2001 súčasne aj ako vedúci Subkatedry  endokrinológie, metabolických chorôb 
a výživy Inštitútu pre vzdelávanie v zdravotníctve a vedúci úseku endokrinológie I. internej 
kliniky Dérerovej Nemocnice s poliklinikou. V rokoch 2001-2009 pôsobil ako endokrinológ na 
Onkologickom ústave sv. Alžbety v Bratislave. Docent Peter Hnilica je nositeľom Dérerovej 
ceny Slovenskej lekárskej spoločnosti a Zlatej medaily Slovenskej lekárskej spoločnosti. Celý 
svoj profesionálny život zasvätil lekárskej vede, liečeniu a záchrane ľudských životov. Jeho 
pacienti ho poznajú a spomínajú na neho ako lekára vynikajúceho vo svojom odbore a človeka 
mimoriadne ľudského a skromného. Hoci pán Peter Hnilica žije v Bratislave, rád sa vracia do 
svojho rodného kraja, kde má svojich známych a priateľov. 
p. Krištofíková: Keď to človek počuje takto, nemá námietky.
Komisia odporučila návrh na udelenie čestného občianstva Doc. MUDr. Peter Hnilica, CSc.

7. Rôzne
Ocenenie basketbalistiek
p. Zigová: Tak ako sme už počuli od p. Minarecha, naše basketbalitky získali na medzinárodnom 
turnaji vo Švédsku významné ocenenia. Pani primátorka by im za mesto rada poďakovala za 
reprezentáciu. My sme mali nápad oceniť ich prijatím v obradnej sieni, ale po diskusii s p. 
Minarechom sme sa dohodli, že by bolo lepšie urobiť toto ocenenie verejne. Navrhli sme teda 
poďakovať basketbalistkám za reprezentáciu mesta na verejnej akcii Vítanie jari a veľkonočný 
trh dňa 27.3.2015. Takto môže i široká verejnosť vidieť ich úspechy a možno tak namotivujeme 
aj ďalšie deti a ich rodičov, aby sa prihlásili na basketbal. V kultúrnom programe na Vítaní jari 
bude teda zvlášť bod na ocenenie týchto basketbalistiek. Aby si ich snahu všimlo mesto, ale 
i okolie. 
Komisia tento návrh odporučila. 
Ocenenie darcov krvi
p. Zigová: Mnohé mestá si cenia ľudí, ktorí chodia pravidelne darovať krv aj organizovaním 
ďakovných podujatí. I primátorka nášho mesta by rada ocenila ľudí, ktorí pravidelne chodia 
darovať najvzácnejšiu tekutinu. Mali by sme sa však dohodnúť koľkonásobných darcov budeme 
volať na takéto spoločné podujatia.
p. Tepličková: Ja navrhujem oceniť darcov, ktorí majú zlatú jánskeho plaketu a vyššiu od nej. 
Komisia tento návrh odporučila. 
p. Zigová: V rámci zlatej JP je to pán Martin Malárik a pán Miroslav Adásek, Diamantovú JP má 
pán Ján Vallo a Kňazovického plaketu pani Ľudmila Gulánová a pán Ján Puškár. 
Účasť SOŠ a SHA na komisii
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p. Krištofíková: Do budúcna by som odporučila, aby boli na rokovania komisie prizvaní aj 
zástupcovia SOŠ a SHA Stará Turá, nakoľko veľakrát je potrebná ich súčinnosť pri riešení 
niektorých otázok.
p. Zigová: Určite do budúcnosti počítame i s ich účasťou, dnes sme však mali obšírny program, 
ktorý sa ich veľmi netýkal.
Neskoré smútočné obrady v DS
p. Krištofíková: Nezávisle od seba sa na mňa obrátilo niekoľko občanov, ktorí sa pýtali, prečo 
musia byť smútočné obrady už o 14.00 hodine. Najmä v letných mesiacoch by mohli bývať 
i neskôr. Prevádzkovatelia domu smútku vraj nechcú byť dlhšie v dome smútku ako do 15.00 
hodiny. 
p. Zigová: Je to pravda. Keď je rozlúčka takto skoro, ľudia nemôžu odísť z práce na pohreb. 
Určite sa na to opýtame prevádzkovateľa domu smútku.
Zapožičanie lavíc do starej školy
p. Krištofíková: Oslovila ma p. Durcová, ktorá by chcela urobiť výstavu interiéru starej školskej 
triedy. Chýbajú jej však staré školské lavice s kalamármi. Chcem Vás poprosiť, ak by ste niekto 
vedeli o niekom, kto ešte takéto lavice má a zapožičal by ich, dajte vedieť do DK Javorina. 
Hľadajú sa aj staré učebnice a tabule. Inak by museli lavice pre výstavu zapožičať až z Moravy. 

p. Koštialová: Keď sme boli s deťmi v Nitrianskom múzeu, tam takéto lavice mali. Možno by 
mali aj na zapožičanie.
p. Krištofíková: Dobré by možno bolo, dať aj oznam do spravodajcu.
p. Boorová: To radi zabezpečíme. 

8. Záver
Na záver predsedníčka, p. Zigová poďakovala prítomným za účasť a zasadnutie komisie 

o 17.30 hod. ukončila.

            Zapísala: Lívia Boorová
            Schválila: Zuzana Zigová




